
 

ZE ZASEDÁNÍ OZ  

 

Dne 7. 2. 2023 se konalo zasedání zastupitelstva obce, na kterém bylo projednáno a schváleno: 
Prvním bodem zastupitelstva v roce 2023 bylo vypořádání spoluvlastnictví nemovitostí vinopalna, oranžerie a 

spojovák. Zastupitele byli informováni, že ve spolupráci s protistranou je řízení vedené u Okresního soudu v Jičíně 

přerušeno a to za účelem pokračování v jednání o mimosoudním řešení věci. 

Projednána byla doručená žádost společnosti Zámek a park Holovousy s.r.o. o 

odkoupení podílu těchto nemovitostí, o které mají vážný zájem zejména 

z důvodu zcelení původního zámeckého areálu v Holovousích, jehož jsou 

vlastníky. Toto zájmové území by rádi využili pro výstavbu objektů pro bydlení, 

služby, vzdělávání, ale také kulturu. Objekt oranžerie plánují přestavět na 

prostory sloužící společenským aktivitám včetně sálu, který by obci nabídli 

k využití pro pravidelné kulturní a společenské akce. Zastupitelé schválili 

přípravu záměru prodeje podílu nemovitostí zapsaných na LV č. 751 a 752. 
S vypořádáním spoluvlastnictví nemovitostí úzce souvisí i připravovaný nový 
Územní plán obce Holovousy a s tím stanovení regulativů zástavby tohoto 
území. Zastupitelé projednali a schválili zpracovatelem územního plánu 
navržené regulativy zástavby, které budou následně přeneseny do vznikajícího 
nového Územního plánu. 
Vyhodnocení výběrového řízení na dodavatele veřejné zakázky malého rozsahu „Holovousy, rekonstrukce 

veřejného osvětlení“ - jedná se o vyvolanou investici stavbou ČEZ Distribuce a dál o rekonstrukci a doplnění 

veřejného osvětlení v úseku obytné části komunikace 1276/1 (od paní Popovské k Zeleným a dál podél komunikace 

směrem k vjezdu do zámeckého areálu). Zastupitele se seznámili s výsledky vyhodnocení výběrového řízení a 

schválili výběr ekonomicky nejvýhodnější nabídky, kterou předložil dodavatel ELPROM CZ s.r.o., s nabídkovou 

cenou 390.411,02 Kč bez DPH a uzavření smlouvy o dílo s uvedeným dodavatelem. Práce budou zahájeny 
v nejbližších dnech. 
Vyhodnocení vyvěšení záměru pronájmu nebytových prostor – jedná se o prostory bývalé provozovny potravin 
a doplňkového zboží, které se dlouhodobě nedařilo za tímto účelem pronajmout.  Záměr na pronájem kanceláří 
v budově vedle obecního úřadu č.p. 39 na návsi v obci Holovousy byl řádně vyvěšen. V termínu byly doručeny dvě 
nabídky. Kritériem pro výběr nájemce byla výše nájemného za měsíc a v případě shody rozhodovala doba 
pronájmu nebytových prostor. Nejvýhodnější nabídku předložila MAS Podchlumí, z.s.. Nabízená cena za pronájem 

nebytových prostor je 6.000,- Kč/měsíc plus energie, které budou hrazeny 
jednou za rok na základě vystavené faktury obcí Holovousy a nabízená doba 
pronájmu – dlouhodobý pronájem.  Jednotlivé projekty, které MAS realizuje, jsou 
členěny většinou na tříleté navazující etapy a je předpoklad, že po roce 2029 
bude MAS pracovat na dalších projektech. Zastupitelé tak schválili 
pronájem nebytových prostor – kanceláří v budově vedle obecního úřadu č.p. 39 
na návsi v obci Holovousy nájemci MAS Podchlumí, z.s., s tím, že Smlouva o 
pronájmu nebytových prostor bude uzavřena s platností od 1. 4. 2023 na dobu 
neurčitou.  
MAS Podchlumí, z.s. již sídlí v prostorách Obecního úřadu Holovousy č.p. 39 od 
svého vzniku, tj. od roku 2005. V průběhu existence MAS dochází postupně k 

rozšiřování spektra aktivit, které musí svou činností obsáhnout.  Díky tomu zároveň dochází k nárůstu 
zaměstnanců. Aktuálně jich v MAS pracuje 7 a v letošním roce přijme další 2, aby splnila cíle nového projektu 
zaměřeného na komunitní sociální práci.  V nových pronajatých prostorách vznikne prostorná kancelář 
s bezbariérovým přístupem vhodná pro práci s klienty – žadateli, kde budou pracovat 3 – 4 kolegyně. Kanceláře 

vybaví MAS Podchlumí potřebným nábytkem a IT technikou. Stávající vybavení bývalé prodejny potravin a 
doplňkového zboží bylo prodáno a odvezeno. 
Informace o dotacích 
- z Integrovaného regionálního operačního programu s názvem „MAS Podchlumí, z.s. 

9. března 2023 31. ročník číslo 1/2023 cena 10 Kč 



  IROP – Bezpečná doprava III“: Dodavatelem stavby je Společnost GG+KDS. Pracovníci společnosti dokončili 

výměnu asfaltem znečištěných kusů dlaždic v chodníku. Na kontrolních schůzkách byli zástupci dodavatele stavby 

opakovaně vyzváni k odstranění nedodělků na chodníku i rekonstruované krajské silnici. 

- Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje č. 22RGI02-0255 na realizaci    

   projektu s názvem „18. ročník Slavnosti holovouských malináčů“: dne 19. 12. 2022 bylo podáno vyúčtování 

dotace. Uznatelné výdaje projektu činily 118.017,- Kč. Výše dotace 60.000,- Kč. 

- projekt „Přátelská škola pro praktický život“ – odborné učebny: dne 20. 12. 2022 byla podána povinná Zpráva o 

udržitelnosti projektu, která byla dne 2. 2. 2023 schválena. 
Zastupitelé byli informováni o tom, že v prosinci 2022 byla započata aktualizace dokumentu Strategie rozvoje 

obce Holovousy, jehož původní varianta byla schválena v prosinci 2016. Od té doby je řada projektů již dokončena 

a plánují se nové. Zastupitelé tak připraví návrhy na projekty, které je třeba realizovat v budoucnu a které by bylo 

vhodné do plánu Strategie uvést. 
Zastupitelé projednali a schválili plánovaný kalendář akcí pro rok 2023 a to včetně hudební produkce. Bližší 

informace naleznete uvnitř Zpravodaje.  
Starostka informovala zastupitele o havárii dešťové kanalizace na návsi 

v Holovousích. Na parkovišti před obecním úřadem se vytvořil kráter hned 

za kolem zaparkovaného auta. Oslovena byla firma pana Vladimíra Nimse 

z Chodovic, který obratem přijel na místo havárie. Hned druhý den byly 

práce zahájeny. Současně byla oslovena firma Ekolservis, která provedla 

kamerové zkoušky dešťové kanalizace. Dešťová kanalizace je vedena 

v trubkách z prostého betonu, které se rozpadají. Úseky, na kterých byly 

kamerové zkoušky provedeny, vykazují velmi vysoké riziko další havárie. 

Zastupitelé proto rozhodli o výměně dešťové kanalizace v celém rozsahu a 

to od kanalizační vpusti od cesty do Zahumení až po kanalizační vpusť na 

návsi u Tejchmanových. Práce provede firma pana Vladimíra Nimse. 
Zastupitelé projednali Žádost o finanční příspěvek na poskytování 

základní činnosti v roce 2023 pro Denní stacionář Klokan o.p.s. a 

schválili poskytnutí finančního příspěvku ve výši 10.000,- Kč, který bude poskytnut na základě uzavřené Darovací 

smlouvy. Denní stacionář Klokan vznikl k 1. 5. 2014. Jedná se o zařízení, ve kterém je poskytována ambulantní 

služba určená pro osoby s kombinovaným a mentálním postižením ve věku od 7let ze spádové oblasti Hořice a 

okolí. Posláním této služby je poskytovat služby lidem se sníženou soběstačností z důvodu zdravotního postižení, 

umožnit v maximální možné míře vést a rozvíjet běžný způsob života, zejména realizovat své potřeby, rozvíjet svůj 

potenciál, získávat nové dovednosti a smysluplným způsobem trávit volný čas. Denní stacionář Klokan je plně 

závislý na vícezdrojovém financování a proto je nutná jeho podpora obcí v ORP Hořice, ze kterých pocházejí jeho 

klienti. Částka potřebná k naplnění poskytovaných základních činností na jednoho klienta činí 10.000,- Kč na jeden 

rok. Kalkulace zahrnuje nákup drobného materiálu na tvořivé činnosti, nákup potravin na nácvik vaření, materiál 

k zajištění terapií, v případě získání automobilu k přepravě klientů i příspěvek na pojištění a drobné opravy. Z naší 

obce využívá tyto služby jeden klient. 
Zastupitelům bylo předloženo vyúčtováním tříletého projektu „Prázdniny v Podchlumí“, jehož se obec 

Holovousy v rámci Mikroregionu Podchlumí účastnila a v rámci kterého se po dobu tří let v době prázdnin ve škole 

konaly „příměstské tábory“. Celkové náklady projektu činily 287.796,60 Kč, z toho 5% ve výši 14.389,83 Kč byla 

spoluúčast obce. Významné navýšení cen služeb souvisejících s nájmem nebytových prostor v budově obecního 

úřadu č. p. 39 Holovousy vyvolalo uzavření dodatku č. 1 k již uzavřené Smlouvě o pronájmu nebytových 

prostor a vybavení kanceláře s MAS Podchlumí z.s., které se týkalo zvýšení nájemného. 
Posledním bodem únorového zastupitelstva bylo projednání Andělské pošty, které je podrobně uvedeno na 

dalších stránkách Zpravodaje. 
Zlatuše Brádlová 

 

ANDĚLSKÁ POŠTA 

 

Schránky s andělskou poštou byly celkem 4 a v adventním čase jste je našli 

v kanceláři obecního úřadu, v ZŠ a MŠ Chodovice, v občerstvení U Vagónu 

a při adventních koncertech také v kostele sv. Bartoloměje. Začátkem 

nového roku byly schránky otevřeny. Kromě psaníček se v některých 

nacházely i peníze. Ty byly vloženy k dobrovolnému vstupnému, které bylo 

vybíráno při adventních koncertech. Na únorovém zasedání zastupitelstva 

se zastupitelé seznámili s obsahem Andělské pošty a podíleli se na 

uvedených odpovědích. Dopisy byly anonymní, u dvou podepsaných nebylo 

možné podpis přečíst. 
 

Uvádíme přesný opis textů dopisovatelů bez úprav a naše vyjádření: 



Andělská pošta z občerstvení U Vagónu: 

- Chci poprosit o teplou vodu na WC U Vagónu a zároveň i teplo na pánských i dámských toaletách 

Teplá voda je na dámské i pánské WC zavedena. 

Na pánské i dámské toalety byl v rámci vybudování přístavby zaveden plyn a to z důvodu zajištění ne 

vytápění, ale temperování těchto prostor v zimním období. V uplynulých letech musely být v období 

velkých mrazů na WC zapnuty přímotopy a to bylo velmi neekonomické. 
 

- Prosím o snížení ceny za pronájem společenského salonku. Mnozí odradí cena. 

Cena za pronájem je adekvátní. Od svého stanovení se nezvýšila. Její výše musí pokrýt i náklady spojené 

s vytápěním a spotřebou energií. 
 

- Prosíme anděli, zaveď opět domácí bramboráky a ne tyhle mražené puky. Děkuji 

Domácí bramboráky se zpět z hygienických důvodů zavádět nebudou. Děkujeme za pochopení. 
 

- Děkuji za krásný a bezpečný chodník a silnici. 

- Přání. Chtěl bych tu být do sta roků. 

- Obsluha zde ve Vagónu je SUPER! Děkujeme za pohoštění, je zde příjemně. 

Andělská pošta ze ZŠ a MŠ Chodovice: obsahovala podpisy, obrázky a přání krásných svátků a Vánoc od dětí. 

Andělská pošta z kostela sv. Bartoloměje: obsahovala peníze, které byly do schránky vhozeny zřejmě omylem 

jako dobrovolné vstupné. 

Andělská schránka na obecním úřadě: zůstala prázdná. Dopis s názvem Andělská pošta byl vhozen do 

poštovní schránky před obecním úřadem: 

Vážené zastupitelstvo.  

Rádi bychom se na pár věcí chtěli zeptat a také nějaké věci sdělit, které se nám až tak nelíbí. A kde vlastně 

začít? 

Cesta: super, že se po tolika letech udělala, ale už se bohužel nedodělala! Proč? A proč se začínalo od 

Holovous? Kde cesta byla celkem v dobrém stavu. Proč se nezačalo směr od Bílska směrem do Chodovic ke 

Svartesu? Vždyť je to ostuda nedá se potom jezdit! Po této cestě projede denně takových aut a kličkuje se tam 

jak zajíc v poli. To určitě i vy sami z obce víte, protože touto cestou taky jezdíte nebo snad ne? dodělá se tedy 

cesta? Všechno je moc hezké, ale na Chodovice se hodně zapomíná teda kromě školy…..  tam by jste snesli 

modré z nebe!! Co se týče školy jsme malá obec, ale máme školu za X milionů i když něco je s dotací. Bylo by 

hezké více zainventovat do obce. 

Od první chvíle zahájení opravy silnice uvádíme, že silnice je v majetku Královéhradeckého kraje a 

rekonstrukce je jeho investicí. Projekt byl rozdělen do tří etap a jejich realizace byla plně v kompetenci 

investora, kterým je Královéhradecký kraj. Obec Holovousy neměla kompetence ani rozhodovací pravomoc 

ohledně místa, odkud budou práce zahájeny ani ohledně termínů. Třetí etapa opravy silnice nebyla 

realizovaná z důvodu požadavku dodavatele stavby na navýšení ceny Smlouvy o dílo. Vzhledem k tomu, 

že nedošlo k dohodě mezi investorem a dodavatelem stavby, byly práce ukončeny. Dle dostupných 

informací je tento úsek zařazen do plánu oprav na rok 2023 s tím, že Královéhradecký kraj vypíše výběrové 

řízení na nového dodavatele stavby. Velmi špatného stavu silnice v tomto úseku si jsme vědomi a máme 

velký zájem na jeho opravě. Dokončení plánované stavby – rekonstrukce tohoto úseku silnice je také 

předmětem jednání při setkání se zástupci Královéhradeckého kraje. 

Na Chodovice se nezapomíná…… 

Škola i školka k naší obci neodmyslitelně patří. Od nepaměti je její součástí, 

stejně jako kostel či zámek. Přítomnost školy v obci je předpokládána už 

v době existence církevní správy, tj. od prvních zmínek o kostele svatého 

Bartoloměje v Chodovicích z konce 14. století. V roce 1754 byla škola 

přestěhována do Chodovic, do bývalé dřevěné farní budovy a na tomto 

místě je dodnes.  V roce 1941 byla při škole v Chodovicích zřízena mateřská 

škola. Postupem let procházela budova mnoha přestavbami a přístavbami. 

Poslední větší rekonstrukce proběhla v letech 1970 – 1972. Rozsáhlá 

rekonstrukce a modernizace celé budovy v letech 2017 – 2019 byla 

nevyhnutelná a to zejména z důvodu zajištění bezpečnosti, hygienických 

podmínek, ale také úspor energií.  



Finanční prostředky byly investovány smysluplně a při každém vyúčtování 

energií se pomalu ale jistě vrací formou přeplatků. Snad kromě sklepa a 

školní kuchyně byl každý kout budovy zrekonstruován. Jsme rádi, že díky 

rozsáhlé rekonstrukci a modernizaci budovy ZŠ a MŠ je zajištěno 

předškolní a školní vzdělávání v naší obci na velmi dobré úrovni. Kapacita 

mateřské školky i základní školy je naplněna. Do budoucnosti našich dětí 

bychom měli investovat a zrekonstruovaná budova ZŠ a MŠ bude sloužit i 

dalším generacím. Existence školy na vsi zvyšuje její prestiž.  Každý, kdo 

naši školku a školu navštíví, je okouzlen její atmosférou a překvapen 

moderním vybavením. 

U poznámek, že na Chodovice se hodně zapomíná, a že by bylo hezké více zainvestovat do obce, chybí 

návrhy konkrétních projektů, o kterých by bylo možné jednat…. 

Co takhle kulturní místo? Nějaký kulturní dům kde by se pořádali akce…. Vždyť naše obec přestala úplně žít. 

Kromě toho, že je jen Malináč, pouť, pouťová zábava a hasický zatoulaný ples a to se vše odehrává na Vagónu a 

to jen v létě. Není to škoda, že přes zimu nic není? Já vím, není to jednoduché dát nějakou akci do kupy, ale bylo 

by to hezké. 

Kulturní místo je od uzavření hostince U Krejčů dlouhodobým problémem, který však nemá jednoduché 

řešení. Obec nedisponuje pozemky ani prostory, kde by mohla nový kulturní dům postavit. V současné 

době se nabízí možnost využívat pro pořádání kulturních akcí obce sál zámku a v budoucnu snad i 

zrekonstruované prostory oranžerie, pokud se tak stane. Letos poprvé se Masopustní taneční zábava i 

dětský maškarní karneval konaly v sále zámku a díky vstřícnosti jeho majitelů se obě akce vydařily. 

Vybudování vlastního kulturního zázemí a následně jeho provoz a údržba je v dnešní době neekonomická 

a výdaje s tím spojené by každoročně významně zatížily obecní rozpočet.  

S tím, že naše obec přestala úplně žít, nesouhlasíme…. a Kalendáře akcí 

z uplynulých let (samozřejmě mimo těch covidových) i Kalendář pro rok 

2023 mluví za vše. Kalendář akcí pro rok 2023 je součástí tohoto Zpravodaje. 

Historicky zpětně pořádáme každý rok v naší obci kolem dvaceti tradičních 

akcí a to během celého roku podle možností na místech, které v naší obci 

máme k dispozici a to i v zimě. 

Mimo kalendář pořádaných akcí se pravidelně dvakrát do měsíce 

v Knihovně obecního úřadu schází Klub seniorů, v rámci kterého jsou 

pořádány další zajímavé akce jako například besedy, přednášky s 

promítáním i kondiční cvičení. Naši senioři si vystačí i bez programu a to se 

sousedským povídáním u kávy a dobrého zákusku, který si donesou. I tato setkávání patří ke kulturnímu 

dění v obci, stejně jako činnost Sboru pro občanské záležitosti, který zajišťuje gratulace našim jubilantům, 

ale také vítání občánků i výlet pro seniory. 

Na obec naší velikosti je kulturní život u nás dle našeho názoru bohatý a pestrý, pro každého něco. Pokud 

však máte další nápady a hlavně chuť se aktivně na akcích podílet, budeme rádi. 

Co vinopalna? Co místo ní bude? 

Vinopalna byla obcí neplánovaně zakoupena z nabídky náhodně objevené 

na stránkách realitní kanceláře a to bez plánů do budoucna. Je součástí 

nemovitostí, ve kterých má obec Holovousy pouze spoluvlastnický podíl, 

bez jehož vypořádání lze jen těžko do takového majetku investovat. O 

získání spoluvlastnického podílu je vedeno soudní řízení, které bylo 

přerušeno.  

V současné době jsou vedena jednání ohledně možností a podmínek 

případného mimosoudního vyrovnání, které spočívá v záměru prodeje 

spoluvlastnického podílu společnosti Zámek a park Holovousy s.r.o., která 

o vinopalnu a přilehlé nemovitosti má zájem. Důvodem je zcelení 

nemovitostí historicky patřících k zámku. Takže co s vinopalnou, ukáže 

čas….. 

 



Vagón: to je poslední dobou teda velká bída! Jak obsluha, jídlo a vedení. 

Nechápu, jsou prázdniny venku nádherné počasí a my máme pondělí, 

úterý zavřeno, aby si slečny odpočinuly. No tak to je vrchol! Jako neřeknu, 

kdyby tam byli dvě, ale je jich tam minimálně pět a oni nejsou schopni 

otevřít. Přes zimu si můžou udělat takovouhle pracovní dobu a ne přes 

prázdniny vždyť je to pro Vás všechny výdělek! To jako na malináči vždy 

tam byl stánek a lidi od vagónu a letos nic……. Proč? Děvčata by se 

nemohly bavit? Smutný, smutný, smutný!!!!!  

K tomu musíme dodat, že smutné je celé Vaše negativní hodnocení. 

Obec provozuje Občerstvení U Vagónu dobrovolně jako 

hospodářskou činnost. Rozhodně ne za účelem výdělku, ale proto, 

aby se lidé měli kde scházet a popovídat si. Hospoda zkrátka do 

vesnice patří. Provozování hospodářské činnosti by však nemělo být 

ztrátové. Náklady na provoz Občerstvení U Vagónu v současné době   

výrazně navyšují ceny energií. V našem blízkém okolí jsou restaurace a pohostinství úplně zavírána, 

případně je omezována otevírací doba. Jsme rádi, že Občerstvení U Vagónu můžeme provozovat alespoň 

v takovémto rozsahu a to jako jedna z mála obcí. K Vašim připomínkám uvádíme, že otevírací dobu určuje 

provozovatel – to je obec Holovousy a ne děvčata. Otevírací doba je řešena i s ohledem na výši tržeb 

v jednotlivých dnech, která je evidována a na základě toho vyhodnocována. 

Práce všech děvčat, která zajišťují provoz Občerstvení U Vagónu, si velice vážíme. Většina z nich má své 

hlavní zaměstnání nebo školu a pak nastupuje směnu v Občerstvení. 

Osvětlení ke hřbitovu: to je takový problém tam dát pět lamp? Hlavně, že k vinopalně jich je jak nasráno a ke 

hřbitovu za tolik let nejste schopni dát pár lamp. Nedokážu toto pochopit….. Myslím, že chodců tam chodí víc než 

dost. A když jsme u toho třeba by se přestalo na hřbitově krást! Je to teď každou chvíli, co někomu něco zmizí 

z hrobu. To je taky k blití! Kéž by tomu dotyčnému upadla ruka! 

V současné době je veřejné osvětlení doplňováno v souvislosti s probíhajícími stavbami ČEZ, kdy se jedná 

o vyvolanou investici, kdy je kabel veřejného osvětlení přiložen do výkopu ke kabelu ČEZ. Veřejné osvětlení 

je dále doplňováno zejména v obydlených a frekventovaných částech obce.   

V souvislosti s rekonstrukcí silnice a výstavbou nového 

chodníku obcí proběhla rekonstrukce a rozšíření veřejného 

osvětlení v úseku od vinopalny směrem do Chodovic. Do 

tohoto roky neosvětleného a frekventovaného prostoru byly 

umístěny dvě nové lampy veřejného světlení. V rámci 

rekonstrukce veřejného osvětlení v tomto úseku uvádím, že 

došlo k výměně zastaralých svítidel za LEDky, které zajistí 

úsporu energií. V dnešní době se aktuálně skloňuje úspora 

energií obcí a to v souvislosti s vypínáním lamp veřejného 

osvětlení. U nás v obci o tom zatím neuvažujeme a věříme, 

že ani v budoucnu to nebude nutné. Počet lamp neurčuje 

obec Holovousy, ale předpisy podle kterých jsou stožáry 

veřejného osvětlení rozmístěny tak, aby svými světelnými 

kužely osvítily požadovaný prostor. 

Krádeže na hřbitovech se dějí po celé republice, je to moc 

smutné, ale zabránit jim, není v našich silách. Je to o lidech 

a jejich svědomí a tady se bojíme, že by krádežím nezabránilo 

ani několik lamp veřejného osvětlení. 

Krásné Vánoce Vám všem a hodně moc zdraví do Nového roku! Těšíme se na odpověď ve zpravodaji. 

 

Znovu uvádíme, že se jedná o přepis vzkazů a dopisu a to bez jakýchkoliv úprav, tak jak byly doručeny Andělskou 

poštou.  

  Vaši zastupitelé 

 

 

 



KALENDÁŘ PLÁNOVANÝCH AKCÍ V ROCE 2023 

  
07. 01. (SO)  Obchůzky tří králů 
08. 01. (NE)  Mše svatá (kostel svatého Bartoloměje) 
18. 02. (SO)   Masopustní průvod (taneční zábava 18:00 - 24:00 hodin v sále zámku) 
19. 02. (NE)  Dětský karneval (sál zámku)  
24. 03. (PÁ)  Vynášení Smrtky – ZŠ, MŠ 
02. 04.  (NE)  Veselé Velikonoce – tvořivé dílničky – pletení pomlázky, barvení kraslic  

(sportovní areál U Vagónu) 

23. 04. (NE)  Setkání přípravek KHK – SDH (sportovní areál U Vagónu) 

30. 04.  (NE)  Čarodějnice (posezení s hudbou ve sportovním areálu  

pod pergolou od 18:00 – 24:00 hodin) 

14. 05. (NE)  Vítání občánků (kostel svatého Bartoloměje)  

11. 06. (NE)  Ondřej Smeykal – koncert s besedou – hra na dydgeridoo (kostel svatého Bartoloměje) 

17. 06.  (SO)  Netradiční dětská hasičská soutěž a večer zatoulaný hasičský bál 

   (hudební produkce – zatoulaný bál 20:00 – 02:00 hodin ve sportovním areálu U Vagónu) 

01. 07.  (SO)   Vítání léta – Neckyáda + Dětský den 

(na rybníce v Chodovicích a od 18:00 – 24:00 hodin hudební produkce pod pergolou ve 

sportovním areálu U Vagónu) 

19. 08.  (SO)  Pouťový fotbalový turnaj (sportovní areál U Vagónu) 

26. 08. (SO)  Pouťová zábava (hudební produkce od 20:00 – 02:00 hodin  

ve sportovním areálu U Vagónu) 

27. 08.  (NE)  Slavnosti svatého Bartoloměje (sportovní areál U Vagónu)  
16. 09.  (SO)  Výlet nejen pro seniory 

07. 10.  (SO)  Slavnosti holovouských malináčů  

(náves Holovousy – hudební produkce do 24:00 hodin) 

21. nebo 22. 10. Drakiáda a bramboriáda (sportovní areál U Vagónu) 

27. 10.  (PÁ)  Lampiónový průvod 

ADVENT 

03. 12. (NE)  Rozsvěcení vánočního stromu (kostel svatého Bartoloměje) 

09. 12.  (SO)  2. adventní sobota (kostel svatého Bartoloměje) 

16. 12.  (SO)  3. adventní sobota (kostel svatého Bartoloměje) 

23. 12. (SO)  4. adventní sobota + Betlémské světlo (kostel svatého Bartoloměje) 

 

Z výše uvedeného vyplývá, že na nás stejně jako každý rok před kovidem, čeká přes dvacet tradičních akcí. Kromě 

listopadu (protože advent letos začíná až v prosinci) se každý měsíc v naší obci něco děje. Akce jsou různorodé a 

tak věříme, že si z nich vybere každý, ať už podle věku nebo podle žánru.  

Touto cestou bychom rádi oslovili další pomocníky, kteří by se chtěli na přípravách a organizaci akcí aktivně podílet. 

Pořádání akcí je časově náročné, proto velmi rádi mezi sebe přivítáme další dobrovolníky, kteří se mohou přihlásit 

v kanceláři obecního úřadu. 

Přejeme si, aby se plánované akce vydařily a také aby nám přálo počasí, které je pro jejich konání velmi důležité.  

Uvedené termíny se mohou změnit. Aktuální data budou vždy uvedena na webových stránkách obce, vyhlášena 

rozhlasem a zaslána mobilním rozhlasem. 

Zlatuše Brádlová 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY 

 

Starý rok se naposledy zhoupl na houpačce času a přišel rok nový 2023. Přinesl nám 

bílou zimu, která všechny děti moc potěšila. Netrvala dlouho, ale byla tu a my jsme mohli 

vyzkoušet nová hrabla na sníh a tvořítka na sněhové koule, které nám přinesl Ježíšek. 

S tématem Křišťálová zima jsme pozorovali struktury v přírodě a dělali pokusy s různým 

skupenstvím vody. Přijela za námi paní Irena Fenyklová se svým Knihadýlkem, které 

již tradičně zveme do naší školky. Knihadýlko bylo úžasné a všichni jsme si toto krásné 

dopoledne plné zážitků moc užili. Také nechyběla Hudba s Kristýnou. Kristýna 

Balážová k nám jezdí pravidelně jednou za měsíc a seznamuje děti s klasickou hudbou. 

Tento program nás také obohacuje a rozvíjí a jsme za to moc rádi. Na konci ledna jsme přivítali v Bílsku nové 

občánky a rády bychom tak poděkovaly dětem, které se na toto vystoupení připravily a krásně miminkům zazpívaly 

a zarecitovaly.  



S únorem přišel Rytmus života, který k nám do školky přinesl oblíbené téma “Pomoc”. Letos se toto téma točilo 

kolem záchranné služby, sanitky a vrtulníku, první pomoci, lékařů, telefonování a samozřejmě pravidel bezpečnosti 

v nejrůznějších situacích. Děti si to užívaly. Od rána až do odpoledne 

byly ve školce vidět bílé pláště a čepičky, ošetřovala se různá zranění a 

vždy vše dobře dopadlo. Potom nás čekaly lidské smysly. Toto téma je 

také vždy velkým zážitkem. Nejen, že jsme naše smysly zkoumali – 

viděli, poslouchali, čichali, ochutnávali a cítili, ale také jsme si povídali o 

lidech, kteří některé smysly nemají. Vyzkoušeli jsme si, jak jiný život mají 

lidé nevidomí, neslyšící, handicapovaní. S koncem února přichází 

období Masopustu. I u nás ve školce se konal karneval a hemžilo se 

to u nás princeznami, zvířátky, piráty a dalšími krásnými maskami. 

Dováděli jsme, soutěžili a tančili, co nám naše těla stačila. V našem 

plánu nechyběly ani projektové dny MTU – Malé Technické Univerzity, 

kdy jsme se stali projektanty našeho města. Zjistili jsme, co je to 

vodojem a čistička odpadních vod. Zkoumali jsme různými pokusy 

vlastnosti vody, a kde je nejlepší vodojem postavit a proč – na kopci. 

Vyzkoušeli jsme do našeho postaveného města zapojit potrubí, aby mohla čistá voda z vodojemu přitékat a špinavá 

do kanalizace a čističky odtékat. Byly to náročné úkoly, ale děti je vyřešily. Pozorovali jsme úspěch těchto projektů 

MTU například ve schopnosti dětí vázat cihly během stavby, aby byly pevné. 

Teď už ale jaro klepe na vrátka – březen je prvním jarním měsícem a nás už čekají přípravy na setí semínek. Také 

přichází téma Kniha, protože březen je měsíc knih. To je ale teprve před námi a o tom až zase příště... 

Přejeme Vám krásný konec zimy a veselý začátek jara. Březen za kamna vlezem. Duben – ještě tam budem. Máj 

– půjdeme v háj :o)  

          Denisa, Markéta a Boženka 

 

JAK SE MÁME VE ŠKOLE 

 

V letošním školním roce jsme se zaměřili na řemesla a v tomto duchu vedeme děti každý měsíc.  

V lednu jsme v rámci projektu Paleta pro malíře poznávali různé výtvarné techniky a projekt nám obohatila o své 

zkušenosti a malby holovouská výtvarnice Dana Svobodová, kterou jsme navštívili v jejím domácím ateliéru.  

V únoru jsme se věnovali tématu Šperkařství a drátenictví. Děti si 

odrátovaly kamínek a učily se vyrábět drobné šperky. Starší žáci si pro 

sebe vyrobili technikou Tiffany hodiny pod vedením paní Ireny Peterové. 

Opravdu těžká práce sklářů, šperkařů a dráteníků. Kromě tvoření rukama 

musí školáci zvládat tvořit i hlavou při vyučovacích hodinách. Mají za 

sebou pololetní písemky, opakování a vysvědčení. Prvňáčci udělali 

obrovský kus práce. To byste koukali, kolik už umí přečíst slov a napsat 

písmen, počítají už příklady do dvaceti.  Zdokonalují se v psaní perem, 

které vyžaduje velký trénink. 

 A na co se můžeme těšit v březnu a dubnu? V březnu se děti naučí 

vyrábět ruční papír, z kterého si vyrobí svoji malou knížku. V dubnu se v 

projektu Tajemství proutěného košíku dozvědí, jak se pletou opravdové 

koše. Vloni si upletly z pedigu ošatku, tak budou moci porovnat tuto práci 

s pletením z proutí. Těšíme se na projekt s MŠ pro předškoláky s názvem "Hrajeme si na školu", kde se budoucí 

prvňáčci seznamují s prostředím školy a připravují se zábavnou formou na zápis do 1. třídy. Projekt je ve dnech 

29. 3., 4. 4. a 11. 4. dopoledne v ZŠ.  

Zápis do první třídy bude 13. dubna také v učebnách školy. Pro mladší děti ještě plánujeme navštívit divadlo 

DRAK v Hradci Králové a pro starší děti improvizované vystoupení skupiny Paleťáci také v Hradci Králové. 

Zapojíme se také do recitační soutěže pro malotřídní školy. Čeká nás ještě hodně učení, ale také zábavy. Místo 

tělesné výchovy se jezdí na plavecký výcvik do Nové Paky, kde se všem moc líbí a v rámci kurzu se mohou děti 

také otužovat. Bohužel, sněhové podmínky nejsou v našich místech žádné, proto jsme nemohli vyzkoušet běžky a 

techniky jízdy na nich. Velká škoda, protože naše škola je vybavena běžeckými sety pro školáky. Děkujeme všem 

rodičům za důvěru a podporu naší škole, které si vážíme. Děkujeme panu Kráčmarovi st. za dodávání jablek do 

školní jídelny. Přejeme všem krásné jarní dny plné sluníčka a dobré nálady! 
  za pedagogický sbor Lenka Doležalová 

 



MATEŘSKÝ KLUB JABLÍČKA 

 

Srdečně zveme předškolkové děti a jejich maminky do mateřského klubu Jablíčka 

k pravidelnému setkávání. Poprvé se sejdeme v pondělí 6. března 2023 od 9:30 hodin. 
 

Kdy: každé pondělí od 9:30 – 11:00 hodin 

Kde: Mateřská a Základní škola Chodovice        

(bývalá družina školy – boční vchod vedle jídelny) 

 

HASIČI NA JAŘE 

 

Nová hasičská sezóna nám pomalu začíná, soutěží a akcí máme spousta.  

A co nás čeká? 

31. března  Sběr železného šrotu 

5. dubna  Požární ochrana očima dětí a mládeže 

22. dubna Pohárová soutěž v Tuři; 60m s překážkami - Slatiny (děti) 

23. dubna  Setkání přípravek královéhradeckého kraje 

30. dubna Soutěže na čarodějnicích 

Do další hasičské sezóny přeji všem mnoho úspěchů a zážitků. 

Petra Baliharová 

 

POJÍZDNÁ PRODEJNA V NAŠÍ OBCI 

 

Milí spoluobčané, opět bude do našich obcí zajíždět pojízdná prodejna pana 

Poláka, která Vám nabízela zboží v době covidové. Jejich služeb můžete využít 

každý pátek, poprvé 10. března. Bude přijíždět nejprve do Holovous před obecní 

úřad v 9:00 hodin, další zastávka bude v Chodovicích u Svartesu v 9:20 hodin. 

Přesný čas však nelze zaručit, záleží mimo jiné i na silničním provozu. Buďme proto 

trpěliví, jiná možnost nákupu už zajistit nelze. Pan Polák nabízí pečivo, chléb, 

sladkosti, uzeninu, mléčné výrobky, drogerii. Věříme, že jsme Vám, kteří nemáte 

sami možnost jezdit na nákup do Hořic nebo potřebujete něco narychlo, 

udělali radost! 

       ledol 

  

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

 

Prvenství v novém roce zastávají tradiční obchůzky Tří králů. Letos v sobotu 7. ledna jsme se sešli ráno s rodiči a 

dětmi ve škole. Během chvíle bylo vše připraveno a na obchůzky se vydalo pět skupinek tří králů s dospělým 

doprovodem, pokladničkou, křídou a mapkou trasy.  

Po zazvonění u Vašich dveří a zazpívání koledy "My tři králové jdeme k vám..." byly 

děti pochváleny a odměněny dobrotami a finančním obnosem do kasiček. Celé 

dopoledne trvá obejití jednotlivých tras. Tentokrát nikomu nemrzly uši ani nos, 

protože počasí bylo téměř jarní.  

Velké poděkování patří všem, kteří obdarovali! Děti nemohly své košíčky ani unést 

a už se těšily, jak si doma pochutnají. Milí spoluobčané, přispěli jste na konto Pro 

obnovu kostela neuvěřitelnou částkou 26.581,- Kč. Poděkování patří také našim 

školákům a rodičům, kteří věnovali svůj čas. Bez nich by totiž obchůzky vůbec 

nemohly být. Jsme pyšní na udržitelnost této akce, která má svůj význam a zároveň 

ukazuje dětem důležité hodnoty. DĚKUJEME! 

      ledol 

 

 

 



MASOPUSTNÍ VESELÍ 

  
Po dvouleté odmlce způsobené proticovidovými opatřeními jsme s radostí opět navázali na tradiční masopustní 

veselí v naší obci. Do příprav a organizace masopustního průvodu se ve spolupráci s obecním úřadem iniciativně 

zapojili pánové Jakub Kadečka a Vilém Svoboda. Sraz masopustního průvodu byl v sobotu 18. února v 14:30 hodin 

tradičně u kostela svatého Bartoloměje v Chodovicích. Průvod vedl koňský povoz pana Noska z Rohoznice a do 

kroku hrála kapela souboru Hořeňák z Lázní Bělohrad. Za povozem už kráčely 

masky. Nechyběl medvěd ani smrtka, trhovci s voňavými koláčky a preclíky, ale také 

bio zeleninou i s panem hostinským, hroznové víno, brouk Pytlík, Ferda mravenec 

s Beruškou a kamarádkou plošticí a nesmíme zapomenout ani na pana řezníka 

s prasátky ☺ a samozřejmě řadu nápaditých a vtipných masek. Po cestě bylo 

několik zastávek na občerstvení. První jsme se zastavili u Šubrtu pod pergolou, kam 

bylo přemístěno tradiční občerstvení u Svartesu. I když trochu pršelo, nálada 

v průvodu byla výborná, jedlo se, pilo, ale také tancovalo. Další zastávkou bylo milé 

občerstvení u Kvasničků. Tam se do průvodu přidala také rodinka vosáků a to byl 

problém pro sladké hroznové víno ☺. Posilněni dobrotami a teplým svařákem 

průvod pokračoval do sportovního areálu U Vagónu, kde bylo připraveno obecní 

občerstvení. Pergola se zaplnila, Hořeňák hrál a připravené dobroty přišly k chuti 

každému. Všichni hostitelé jako poděkování dostali od medvěda věneček se 

čtyřlístkem pro zdraví a štěstí na celý rok. Další cesta masek s povozem vedla na náves do Holovous, kolem 

rybníka. Průvod byl zakončen poprvé v historickém sále zámku, kde masopustní veselí pokračovalo tancovačkou 

do 24:00 hodin. Sál byl zaplněn k prasknutí, občerstvení bylo zajištěno. Členové souboru Hořeňák hráli do té doby, 

než je v 18:00 hodin vystřídala kapela JV Flowers. Velké poděkování patří firmě Svartes s.r.o. za finanční dar, který 

byl použit na úhradu faktury za kapelu. 
Ve 20:00 hodin se konalo vyhlášení nejlepších masek. Na třetím místě se umístila rodinka nezbedných vosáků, 

druhé bylo hroznové víno, které si cenu přebíralo už bez bobulí a první místo obsadil Ferda mravenec s celou svoji 

družinou.  

Poděkování však patří všem maskám, které se masopustního průvodu zúčastnily. I když předpověď počasí nás 

všechny strašila, nakonec spadlo jen pár kapek a výborná nálada provázela celý průvod. Na své si přišly všechny 

věkové kategorie, a kdo se letos přišel podívat, třeba se k nám, maškarám, za rok také přidá. Vymyšlení a 

nachystání převleků dá velkou práci a stojí i náš čas, ale ta legrace a zábava stojí za to! 
  

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL 
  
Víkendové masopustní veselí pokračovalo v zámeckém sálu také v neděli odpoledne maškarním karnevalem pro 

děti. Roztomilé masky se svým doprovodem zaplnily sál. Letos se jich k naší velké radosti sešlo 34 

a všem to náramně slušelo. Celé odpoledne se tančilo, skotačilo, zpívalo a soutěžilo.  Oblíbeným 

hitem byla písnička „Jede, jede mašinka“.   

I letos byla připravena naše tradiční tombola, při které každá maska vyhrává. Užili jsme si spoustu 

legrace a na konci karnevalu se mnohým ani nechtělo domů. To bylo pro nás pořadatele největší 

odměnou. Výběr písniček a hudební produkci zajistil Lukáš a Péťa Doležalovi a se soutěžemi 

pomohla Amálka Baliharová s Terkou Škvrnovou, děkujeme.  To byl ale náročný víkend – legrace 

si užili malí i velcí. A kdo naše veselí nestihl, tak třeba za rok na viděnou. Budeme se těšit. Velké 

poděkování patří společnosti ZÁMEK A PARK HOLOVOUSY s.r.o. za bezplatné zapůjčení sálu.  
Obě akce jsme si poprvé díky vstřícnosti majitelů užili v příjemném prostředí na zámku. Děkujeme. 
 Děkujeme také všem, kteří svým přičiněním přispěli ke zdárnému konání obou akcí.   

      ledol  

 

VÍTÁNÍ JARA 

 

Všichni už se jistě nemohou dočkat jarního období a tolik potřebného 

sluníčka. V naší obci se před Smrtnou nedělí v pátek 24. března loučí s paní 

Zimou společně mateřská a základní škola. Vyjdeme s Morenou od školy v 

Chodovicích v 10:00 hodin a budeme rádi, pokud se k nám ještě někdo další 

přidá po cestě směrem na náves do Holovous. Moreně v průvodu zazpíváme 

a v rybníku ji utopíme. Zazvoníme si na zvoničku svá přání společně s paní 

starostkou a "Hu, hu, hu, jaro, ať už jsi tu! 

          ledol 

 



JARNÍ TVOŘENÍ 

 

Spolek školy pro život pořádá ve čtvrtek 30. března v budově školy ve třídě MŠ a 

školní jídelně: dílničky – Jarní tvoření. Pro seniorky ve 14:00 hodin a pro rodiče s 

dětmi a širokou veřejnost od 15:00 – 18:00 hodin. Můžete si vyrobit velikonoční věnec 

nebo jarní závěsy-výzdobu pomocí přízdob a přírodnin. K dispozici budou přírodniny, 

k zakoupení korpusy věnečků a přízdoby. Můžete si přinést také vlastní. Těšíme se 

na všechny tvořivce. 

      ledol 

 

 

 

VESELÉ VELIKONOCE 

 

Zveme děti s rodiči a širokou veřejnost v neděli 2. dubna od 15:00 – 17:00 hodin 

na velikonoční dílny do sportovního areálu U Vagónu. Naučíte se pod odborným 

vedením uplést vlastní pomlázku a nabarvit kraslice tradičně – voskovou 

technikou. Pro malé děti budou dílničky uzpůsobeny. 

Vrbové proutky budou na místě k dispozici, ale pokud máte možnost, můžete 

přinést i svoje. Z domu si přineste vejdunky ke zdobení. 

Svoje výtvory si s sebou domů odnesete. Těšíme se na všechny, kteří mají rádi 

tradice a chtějí být na svátky jara připraveni:-) 

       ledol 

 

 

BAREVNÝ VELIKONOČNÍ TÝDEN  

- letos od 2. dubna do 10. dubna 

 

Po dlouhé zimě se všichni těšíme na příchod jara a oslavy Velikonoc s tím spojené. Svatý týden, který navazuje na 

čtyřicetidenní půst, je vzpomínkou na život, odsouzení a smrt Ježíše Krista.  

Víte, jaké jsou barvy jednotlivých dnů a proč? 
 

Květná neděle otevírá svatý týden. Svůj název dostala podle květů, které v tento den zdobí kostely. Jsou 

připomínkou Ježíšova příchodu do Jeruzaléma, kde jej lid vítal palmovými 

větvemi. U nás jsou nahrazovány kočičkami, které jsou znamením života, 

naděje a vítězství. 
 

Na Modré pondělí se kostely zdobily modrým a fialovým suknem. Jeho 

hlavní význam spočívá v tom, že si lidé mohli užít odpočinku a volna. 

Název vznikl z německého "blau" - modrý, ale také odpočívat, práce 

neschopný. 
 

Žluté úterý nebo také Šedivé bylo symbolem důkladného úklidu 

domácnosti. Tento úklid měl také význam ve smyslu zbavení se všech 

nečistot v životě. Bylo třeba zamést, vymést pavučiny a umýt okna. Po 

umytí mohly do světnice vniknout sluneční paprsky, a proto přívlastek 

Žluté. Tato barva v křesťanství znamená boží světlo a věčnost. 
 

 

 

SBĚR ŽELEZNÉHO ŠROTU  

 

Sbor dobrovolných hasičů pořádá v pátek dne 31. března 2023 sběr 

železného šrotu. Prosíme spoluobčany, kteří budou chtít železný šrot 

darovat, aby ho dali na obvyklá místa v obci (Chodovice, Holovousy a 

Chloumky). Děkujeme za podporu. 

petbal 
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Na Škaredou středu pokračoval úklid domácnosti a vymetání komínů, které mělo odehnat zlé duchy. Je to ale 

také den, kdy Jidáš zradil Ježíše a prodal ho za třicet stříbrných. S tím je spojena pověra, že kdo se bude v tento 

den mračit, bude se škaredit i po celý zbytek roku.  
 

Na Zelený čtvrtek si kněží oblékali zelené roucho a hospodyně musely ještě před východem slunce zamést dům 

a smetí odnést na křižovatku, aby se v domě nedržely blechy. Koledníci vyráželi ven s řehtačkami jako symbol 

vyhánění Jidáše. Je to den Kristovy poslední večeře. Každý by měl sníst něco zeleného. Pekly se sladké jidáše, 

které měly chránit celý rok od hadího uštknutí a bodnutí hmyzem. Upečený jidáš vhozený do studny měl zajistit 

čerstvou vodu. 
 

Velký pátek je den smutku, Den ukřižování Ježíše Krista. V kostele nehrají varhany ani se neslouží mše. Podle 

pověry se v tento den nesmí prát prádlo, protože by se máčelo v Kristově krvi a nemělo by se ani hýbat se zemí, 

rýt a okopávat. Velký pátek je také považován za den zázraků, kdy se otevírají hory, které vydávají své poklady, ty 

jsou však určeny jen pro čisté duše.  
 

Bílá sobota pojmenovaná podle roucha, které oblékali nově pokřtění. 

Odpoledne bylo zvykem honit po vsi Jidáše, na kterého lidé svalovali vše zlé. 

Nakonec průvod kostým Jidáše spálil. Na Bílou sobotu se také naposledy ozvaly 

řehtačky, protože večer se vracely zvony z Říma, kam symbolicky odletěly na 

Zelený čtvrtek. Večer přichází mše připomínající Zmrtvýchvstání Páně. 
 

Velikonoční neděle, Boží hod velikonoční je časem veselí a hodování. Mše 

se nese v duchu radosti, zpívají se velikonoční žalmy a hoří paškál – velká zdobená svíce, která se zapaluje jako 

symbol právě vzkříšeného Krista. Podle tradice by si měl v tento den každý obléci něco nového, aby ho beránek 

nepokakal. Na Boží hod velikonoční se také odpouštěly dluhy. Pekly se mazance, velikonoční beránky a světily se 

pokrmy. 
 

Na Velikonoční pondělí je tradice chození s pomlázkou už z dob předkřesťanských. Vyšlehání žen znamenalo 

příslib zdraví, krásy a mládí. Proto děvčata vyhlížela nedočkavě koledníky a za odměnu jim darovala malovaná 

vajíčka. 

       ledol 

 

SETKÁNÍ HASIČSKÝCH PŘÍPRAVEK KHK 

 

OSH Jičín a SDH Holovousy Vás zvou, v neděli dne 23. dubna na krajské 

setkání hasičských přípravek, jsou to děti od dvou do šesti let.  

Své znalosti a dovednosti si mezi sebou poměří od 10:00 hodin ve sportovním 

areálu U Vagónu. Občerstvení bude zajištěno. Přijďte se podívat a povzbudit 

malé hasiče. Všichni jste srdečně zváni. 

     petbal                                                                                        

 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 

 

Obec Holovousy ve spolupráci s SDH Holovousy zve všechny malé i velké dne 

30. dubna do sportovního areálu U Vagónu, na pálení čarodějnic. Oslavu 

čarodějnic začneme od 18:00 hodin soutěžemi pro děti. Kromě velké vatry bude 

připraven i malý ohýnek na opékání buřtů. Občerstvení zajištěno. Kostýmy 

čarodějnic a čarodějů vítány.  

   petbal 

     

 

 

 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

 

Každoroční milou povinností paní starostky a místostarostky je vítání 

nových občánků obce Holovousy, které je naplánováno v neděli 14. května 

ve 14:00 hodin v kostele svatého Bartoloměje. Rodiče vítaných občánků 

dostanou v měsíci dubnu osobní pozvánku.                                             

za Sbor pro občanské záležitosti Lenka Doležalová 



OTEVÍRÁNÍ TURISTICKÉ SEZÓNY V PODKRKONOŠÍ A FESTIVAL 

REGIONÁLNÍCH PRODUKTŮ 

 

Tradiční jarní akce na netradičním místě. Otevírání turistické sezóny v Podkrkonoší se letos uskuteční netradičně 

ve Štěrbově vile na přehradě Les Království. Součástí bude i oblíbený Festival regionálních produktů. Akce se 

uskuteční v sobotu 6. května 2023 od 11:00 do 20:00 hodin. 

Všichni malí i velcí turisté se první květnový víkend mohou na Štěrbovce těšit 

na bohatý doprovodný program, stánky s regionálními produkty a řemeslnými 

výrobky i pochutinami všeho druhu.  

Zábava, hudební vystoupení i jarmark potrvají až do večerních hodin. Přijďte 

s námi přivítat novou sezónu, ochutnat regionální pokrmy a zažít skvělou 

atmosféru na Štěrbovce! 

Akci organizuje spolek Podzvičinsko společně s MAS Podchlumí a z.s., MAS 

Královédvorsko za finanční podpory Královéhradeckého kraje. 

Informace o akci budou průběžně aktualizovány na webu www.podkrkonosi.eu, 

Facebooku i Instagramu Podkrkonoší @podkrkonosi. 

 

               Za spolek Podzvičinsko (DMO Podkrkonoší), 

      Monika Benešová a Dominik Lukaštík 

 

 

SOUTĚŽ O NEJHEZČÍ ZIMNÍ FOTOGRAFII PODKRKONOŠÍ 

 

Máte rádi zimu? A rádi fotíte? Zima Podkrkonoší sluší! Zapojte se do naší fotosoutěže „Zimní Podkrkonoší“. I zimní 

období vybízí k výletům do přírody a za poznáním oblíbených či méně známých 

turistických cílů v regionu. Podělte se s námi o fotografie, které během svých zimních 

toulek Podkrkonoším pořídíte a zapojte se do naší fotosoutěže o nejhezčí zimní 

fotografii. A kdo ví, třeba právě vy získáte zajímavou cenu!  

A o co se hraje? Autoři vítězných fotografií, kteří se v hodnocení umístí na prvních 

třech místech, získají smlouvu o spolupráci na roční nákup fotografií v celkové 

hodnotě 30.000,- Kč. 1. místo 15.000,- Kč, 2. místo 10.000,- Kč, 3. místo 5.000,- Kč. 

Pokud se chcete zapojit, neváhejte, fotosoutěž totiž bude ukončena 15. 3. 2023. 

Pravidla soutěže, odkaz na přihlašovací formulář a další důležité informace najdete 

na webu www.podkrkonosi.eu.  

 

        Za spolek Podzvičinsko (DMO Podkrkonoší), 

      Monika Benešová a Dominik Lukaštík 

 

NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT 

MAS Podchlumí pomáhá s dotacemi pro úsporu energií ve vašich domovech 

 

Od 9. ledna 2023 pomáháme převážně seniorům, ale také rodinám 

pobírajícím příspěvek na bydlení a obyvatelům se 3. stupněm invalidity 

podat žádost o dotaci na bydlení v programu Nová zelená úsporám Light. 

Počáteční zájem předčil všechna očekávání, proto Ministerstvo životního 

prostředí navýšilo původní zamýšlenou částku na 3 miliardy korun, aby se 

dostalo na každého oprávněného zájemce. Podpořit lze výměnu oken, 

vchodových dveří, zateplení fasády, střechy, stropů a podlah u rodinných 

domů. Pro uznání dotace je zapotřebí splňovat určité podmínky a dodržet 

dané technické parametry, aby opatření byla opravdu účinná a významně 

snížila náklady na vytápění.  

Během sedmi týdnů od spuštění programu jsme s podáním žádosti pomohli 

více než osmdesáti majitelům rodinných domů z šestadvaceti obcí našeho 

regionu. Byli mezi nimi i žadatelé z Holovous a Chodovic. A další zájemci se 

stále hlásí.  

 

http://www.podkrkonosi.eu/
http://www.podkrkonosi.eu/


Tak blízko jako nyní jsme našim obyvatelům ještě nikdy nebyli. Zvykli jsme si potkávat se na různých obecních či 

regionálních akcích, festivalech a přehlídkách, ale nyní se díky programu Nová zelená úsporám Light dostáváme 

až do vašich domovů. Vyslechli jsme spoustu příběhů a najezdili stovky kilometrů. Někdy je to na silnicích díky 

zimnímu období celkem dobrodružné, jindy bojujeme s počítači, které 

kvůli zahlcení systémů odmítají spolupracovat. Také nás občas zebou 

ruce, když ve větru nebo dešti měříme obvody domů kvůli zateplení 

fasády či fotíme okna a dveře, která se budou měnit. Vy nám za to 

často nabídnete teplý čaj, kávu a hlavně milá slova vděčnosti. A to nás 

těší ze všeho nejvíc. Takto nám dává naše práce smysl.  

Podrobnosti k podmínkám programu i kontakty na naše pracovnice, 

které vás podáním žádosti provedou, najdete na našich webových 

stránkách www.podchlumi.cz. Tato služba je pro zájemce a žadatele 

zdarma. 

    za MAS Podchlumí, z.s. Dana Janková 

 

 

PRAXE STUDENTKY VOŠ ZPESTŘUJE SETKÁVÁNÍ SENIORŮ 

 

Když jsme na začátku 3. ročníku dostali za úkol vybrat si téma absolventské práce, kterou budeme obhajovat na 

konci našeho studia, absolutně jsem netušila, že mám před sebou tak skvělou zkušenost s MAS Podchlumí. Mým 

hlavním tématem byla sociální pomoc nějaké cílové skupině. Že se bude jednat o Klub seniorů v Holovousích jsem 

v tu dobu ještě nevěděla. 

Vše začalo získávat jasnější obrysy, když jsem na 

podzim roku 2022 nastoupila do MAS Podchlumí na 

praxi a zde začala plánovat svůj „projekt“. Prvním 

úkolem bylo vymyslet aktivity pro seniory, které by pro 

ně měly smysluplný přínos. U plánování jsme 

samozřejmě brali zřetel i na jejich názory. Proto jsem 

se s nimi sešla a svůj záměr jim představila. 

Rozhodně jsem nečekala takové nadšení a zájem, 

jaký senioři projevili. Na základě dotazníkového 

šetření jsme zjistili, jaké aktivity dělají ve svém volném 

čase a čeho se účastnili již dříve v rámci společných 

setkání. Senioři dotazník ochotně vyplnili a já mohla 

začít na základě jejich odpovědí tvořit program, se 

kterým mi pomáhala průvodkyně mou praxí Ing. 

Kateřina Burianová, která je také oponentkou mé 

absolventské práce.  

Klub projevil největší zájem o přednášky na téma cestování a přírody. Tudíž nebylo nad čím přemýšlet a první akci 

jsme uskutečnili již koncem listopadu. Nesla název „Přátelské povídaní o českých památkách UNESCO“. Besedou 

nás ve spolupráci s Městskou knihovnou v Hořicích provedla paní Hana Škvrnová, která měla celé povídání hezky 

připravené, a senioři zhodnotili setkání jako velice přínosné. První akce byla za námi a my se s pozitivním 

výsledkem mohli pustit do plánování dalších aktivit. Jedním z cílů mé absolventské práce je i zapojení místních 

organizací. Proto jsme po spolupráci s Městskou knihovnou v Hořicích navázali kontakt se základní školou 

v Chodovicích, kde si na začátku prosince senioři vyrobili přírodního andílka z kukuřičného šustí. Akce se nesla ve 

velmi přátelském a pozitivním duchu a klub si aktivitu užil. Poslední setkání, které jsme prozatím stihli v rámci tohoto 

projektu uskutečnit, bylo únorové cvičení pro zdraví a kondici. Celou lekcí nás provedla Eva Šperková, 

fyzioterapeutka, která jako soukromý subjekt provozuje svou praxi v Hořicích už několik let. Celé cvičení bylo 

přizpůsobeno věku a zdravotní dispozici seniorů a velice se povedlo. Klub byl nadšený a účastníci dokonce projevili 

zájem o další lekce. Penzisté hodnotili veškeré aktivity pozitivně, což je pro nás výborným hnacím motorem tohoto 

zkušebního projektu.  

Velký dík patří MAS Podchlumí, z. s. a především paní Ing. Kateřině Burianové, za možnost, kterou poskytla mně, 

i seniorům.     

     Jana Rolfová, studentka 3. ročníku oboru veřejnosprávní činnost VOŠ  

       Zemědělská akademie a Gymnázium Hořice 

 

 

 

                                                                                                                                                                                       

http://www.podchlumi.cz/
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Zemřel 

Zdeněk Portych z Chodovic 

 

Sluníčko za okny svítí, 
všude kolem kvete kvítí, 

udělej si čas 
užít si těch krás. 

 

 

PRANOSTIKY  

 
Březen 
 

Na sv. Řehoře, den s nocí v jedné míře. 
Pěkný den na sv. Josefa zvěstuje dobrý rok.  
Kolik mlh v březnu k nebi stoupá,  
tolik bude ještě mrazů do Velikonoc 
 
Duben 
 

Na Boží hod velikonoční prší, sucho úrodu poruší. 
Mrazy neuškodí, co po Jiřím chodí.  
Bouřky v dubnu zvěstují dobré léto. 
 
 
 

ŽIVOTNÍ JUBILEA  

 

 

 

 

 

 

Výše uvedeným oslavencům srdečně blahopřejeme  

a přejeme pevné zdraví.  
 

KRÁTKÉ ZPRÁVY  

 

• 24. 03.  Vynášení Morény a vítání jara – od 10:00 hodin od ZŠ a MŠ v Chodovicích  

• 30. 03.  Jarní tvoření ve škole – pro seniorky od 14:00 hodin,  

pro rodiče s dětmi a širokou veřejnost od 15:00 – 18:00 hodin 

• 31. 03.  Hasiči – sběr železného šrotu 

• 02. 04.  Veselé Velikonoce – od 15:00 do 17:00 hodin – velikonoční dílny  

ve sportovním areálu U Vagónu 

• 23. 04  Setkání hasičských přípravek – ve sportovním areálu U Vagónu od 10:00 hodin 

• 30. 04.  Čarodějnice U Vagónu 

 (posezení s hudbou pod pergolou – 18:00 – 24:00 hodin) 

• 14. 05.  Vítání občánků – v kostele sv. Bartoloměje v Chodovicích  

 

• Upozorňujeme občany, že do konce března 2023 je splatný poplatek za psy a také stočné placené dle 

směrných čísel (za studnu) – minimálně poloviční částkou. 

 

• Úřední hodiny obecního úřadu Holovousy jsou pondělí 8:00 – 12:00 hodin a úterý 15:00 – 17:00 hodin. 

• Výpůjční doba knihovny pondělí 8:00 – 10:00 hodin, úterý 15:00 – 17:00 hodin, čtvrtek 8:00 – 10:00 hodin. 

 

Svoz popelnic: modrá známka (týdenní) každé úterý, zelená známka (1x za 14 dní) – 28. 2., 14. 3., 28. 3., 11. 

4., 25. 4., 9. 5., žlutá známka (měsíční) – 14. 3., 11. 4., 9. 5., černé pytle na směsný odpad cena 85,- kč/ks – 

svoz každé úterý, pytle s tříděným odpadem, 5 pytlů na osobu a rok zdarma, další pytel 15,- kč/ks (plast, 

papír, kov) – každý 1.čtvrtek v měsíci: - 2. 3., 6. 4., 4. 5.. 

 

 

 

 

 

 

 

Jaroslava Pulcová 83 let 

Oldřich Beer  75 let 

Jaroslava Rubínová 80 let  

 

mailto:obec@holovousy.cz

